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Vragen van het statenlid L. Harpe (GroenLinks)  ingevolge artikel 44 reglement van orde 
 
 
AANHANGSEL 
 

tot de notulen van de provinciale staten van Zeeland 2011 nummer 040. 
 
 
Vragen ingevolge artikel 44 van het 
reglement van orde inzake Thoolse 
samenwerking met Noord-Brabant 
 

Antwoorden van gedeputeerde staten: 

(ingekomen 27-05-2011)  

1. Zeeland heeft voor zover ons 
bekend geen gestructureerde 
bestuurlijke samenwerking met 
(regio’s in) Noord-Brabant.  
Is het niet de hoogste tijd hiertoe 
over te gaan mede gelet op het 
gestelde in het collegeprogramma1, 
hoofdstuk 2? 

1.  De provincie Zeeland en Noord-Brabant 
werken op uiteenlopende dossiers samen. 
Het gaat dan om inhoudelijk logische 
samenwerkingsverbanden, die volgen 
vanuit de gedeelde opgaven van beide 
regio's. Zo vindt er niet alleen operationele 
samenwerking plaats op het terrein van de 
BRZO-handhaving en het interbestuurlijk 
toezicht, maar is er ook sprake van een 
gecoordineerde inzet op strategische 
dossiers. Het betreft hier onder meer de 
samenwerking met Breda op het dossier 
maintenance, alsook de voorbereiding van  
de businesscase voor de biobased 
economy. Voorts vindt er ook op het terrein 
van mobiliteit afstemming plaats, 
bijvoorbeeld als het gaat om de VEZA.  
De strategische opgaven zijn ook verwoord 
in de Zeeuwse strategische agenda, die na 
een tweetal werkbezoeken van de 
Zeeuwse en Brabantse colleges is 
opgesteld. Teneinde het overleg met 
Brabant te structureren is er periodiek  
bestuurlijk overleg met het college van 
Breda, en met gedeputeerde staten van 
Noord-Brabant in het kader van 3x GS. 
 

2. GroenLinks heeft de voordelen van 
het koppelen van dossiers in deze 
regio onder meer in beeld gebracht 
in de visienota “Een groene New 
Deal voor het havenbeleid in de 
Schelde-Rijndelta.” Ziet het college 
de voordelen van een dergelijke 
samenwerking om zo o.a. een slag 
te maken op het gebied van 
efficiency en duurzaamheid? 

2. Het college van GS ziet de voordelen van 
bepaalde vormen van samenwerking, o.a. 
ten bate van verhoging van de efficiency 
en duurzaamheid. Voorbeelden daarvan 
zijn ons streven naar de aanleg een directe 
spoorverbinding tussen Zeeland en 
Antwerpen (VEZA) en onze inspanningen 
inzake de aanleg van een nieuwe sluis bij 
Terneuzen. Deze inspanningen ten bate 
van vervoer over spoor en water zorgen 
ervoor dat minder vervoer over de weg 
nodig is. Ook werkt Zeeland aan 
verduurzaming middels het Interreg-project 
Bio Base Europe: in Gent is daarvoor een 
bioraffinage pilotplant gebouwd en in 
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Terneuzen een kennis- en opleidings-
centrum voor bioprocesoperators. 
Bovendien werkt Zeeland ook nauw samen 
met West-Brabant op het gebied van 
biobased economy; zie onder andere onze 
gezamenlijke propositie Biobased 
Economy Zuidwest-Nederland, "agro 
meets chemistry" die in april 2011 aan de 
topteams Chemie en Agro-food is 
aangeboden.  
 

3. Acht het college het denkbaar om 
in het komende Interreg 
programma Vlaanderen-Neder-
land voor de samenwerking tussen 
Zeeland en (West) Brabant en 
Vlaamse provincies daarvoor 
concrete doelen en programma’s te 
formuleren, inclusief de benodigde 
middelen? 

3. De provincie acht het zeer denkbaar dat in 
het komende Interreg-programma 
Vlaanderen-Nederland concrete doelen 
worden geformuleerd voor samenwerking 
tussen Zeeland en Brabant en Vlaanderen. 
Concrete samenwerking rond de 
biogebaseerde economie is een eerste 
voorbeeld. Daarvoor worden voor-
bereidingen getroffen en zullen 
cofinancieringsbudgetten door betrokken 
beleidsafdelingen beschikbaar worden 
gesteld. 
 

4. Hoe ziet u in dat verband de 
productie van de tweede generatie 
biobrandstoffen en de ontwikkeling 
van biobased chemie in relatie tot 
de mogelijkheden voor de 
Zeeuwse havens? 

4. Zowel tweede generatie biobrandstoffen 
als de ontwikkeling van biobased chemie 
maken deel uit van onze gezamenlijke 
inspanningen met West-Brabant en 
Vlaanderen om te komen tot een 
verduurzaming/vergroening van onze 
economie. Dit komt tot uiting in Biobased 
Economy Zuidwest-Nederland, "agro 
meets chemistry"; zie ons propositie-
document waaraan ook in het antwoord bij 
vraag 2 wordt gerefereerd. Biobased 
economy is ons inziens een belangrijke 
ontwikkelmogelijkheid voor de Zeeuwse 
havens. Via Biopark Terneuzen werkt 
Zeeland Seaports reeds verscheidene 
jaren samen met Ghent Bio-Energy Valley 
aan het project Bio Base Europe. De pilot 
plant in Gent is per december 2010 
operationeel; het trainingcenter in 
Terneuzen is onlangs opgeleverd en zal 
naar verwachting binnen afzienbare tijd 
haar activiteiten starten. Bovendien is 
duurzaamheid een van de strategische 
doelstellingen in het Strategisch Mastplan 
2009-2020 van Zeeland Seaports. Tot slot 
zijn er verscheidene industriële bedrijven in 
de Zeeuwse zeehavens die werken aan 
verduurzaming middels o.a. vergroting van 
de procesefficiency, hergebruik van 
reststromen en inzet van groene 
grondstoffen. 
 

5. 
 

Bent u met ons van mening dat 
een hechtere, geformaliseerde 
samenwerking binnen de 
economische driehoek op tal van 
terreinen voordelen heeft en dat dit 
op zijn minst moet worden 
onderzocht, zodat wij als provincie 
aan kunnen sluiten bij de Thoolse 
lente? 

5. Op tal van economische terreinen werken 
we goed en constructief samen met Noord-
brabant. Dit heeft in diverse vormen plaats. 
Op het gebied van beleidsvorming, 
gezamenlijk opzetten en uitvoeren van 
projecten en gezamenlijke lobby/strategie 
richting Rijk of Europa.  
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1 Dit is niet geformaliseerd in één structuur, 
maar loopt langs diverse 
samenwerkingsvormen. 
Juist het gemeenschappelijke of 
complementaire in inhoudelijke dossiers is 
hierbij de lijn van samenwerking. 
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Namens de fractie van GroenLinks, Gedeputeerde staten, 
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